
PROTOKÓŁ NR XLVI/2023 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE 

ODBYTEJ W DNIU 27 KWIETNIA 2023 ROKU 

W ZESPOLE PLACÓWEK KULTURY W ŻMIGRODZIE 

 
W posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych (lista obecności, jako załącznik nr 1).  

 

Obecni byli również: 

Burmistrz Gminy Żmigród – Robert Lewandowski 

Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród – Jerzy Siuda 

Sekretarz Gminy Żmigród – Joanna Monastyrska 

Skarbnik Gminy Żmigród – Anna Dobrowolska 

Dyrektor GOPS w Żmigrodzie – Ewelina Kondracka 

Kierownik ŚDS – Edyta Ziętkiewicz 

KP Żmigród – asp. szt. Damian Bajor 

Sołtysi Gminy Żmigród (lista obecności jako załącznik nr 2) 

Pracownicy urzędu (lista obecności jako załącznik nr 3) 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, otworzył sesję 

wypowiadając słowa: 

 

„OTWIERAM XLVI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE” 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Sprawdzenia obecności.  

Radni potwierdzili obecność na sesji naciskając przycisk na pilocie. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  

13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady stanowi kworum, pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał.  

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Wybór Sekretarza.  

Z-ca Przewodniczącego Rady Rafał Zagórski zgłosił kandydaturę radnego Mariusza Cłapkę.  

Radny Mariusz Cłapka wyraził zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza.  

Radni nie zgłosili innych kandydatur.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej kandydatury na 

Sekretarza.  

Radni 12 głosami „za”, 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Mariusza Cłapkę 

Sekretarzem (protokół z głosowania stanowi załącznik nr 4).  

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Rozpatrzenie wniosku w sprawie zmiany porządku obrad.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie w sprawie zmiany porządku obrad.  

Radni nie zgłosili wniosków.  



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu obrad.  

Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał:  

Projekt uchwały nr 1 w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego  

"Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2023. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków.  

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.586.2023. 

 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Żmigród. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków.  

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.587.2023. 

 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru działek 380/3, 380/4, 359 /3 359/4 w obrębie 

Bychowo.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.588.2023. 

 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie ustalenia zasad obciążania nieruchomości stanowiących 

własność gminy Żmigród służebnościami gruntowymi i przesyłu. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.589.2023. 

 

 



 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości  

zabudowanej oznaczonej jako działka nr 345/1 arkusz mapy 1 obręb Chodlewo oraz  

udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.590.2023. 

 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości 

zabudowanej na terenie dawnego POM-u położonej w granicy działki nr 54 /1 arkusz mapy 

18 obręb Żmigród oraz wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” i 1 głosem wstrzymującym. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.591.2023. 

 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie nadania nazwy ulicy w Korzeńsku. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję proponując nazwę ul. Logistyczna. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.592.2023. 

 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie nadania nazwy ulicy w Korzeńsku. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję proponując nazwę ul. Tartaczna. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 13 głosami „za”. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.593.2023. 

 

 



Projekt uchwały nr 9 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Strzelin. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” i 1 głosie nieoddanym. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.594.2023. 

 

Projekt uchwały nr 10 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na rok 2023 i 

lata następne. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” i 1 głosie wstrzymującym. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.595.2023. 

 

Projekt uchwały nr 11 w sprawie zmiany budżetu gminy Żmigród na rok 2023. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że Radni omówili i skierowali projekt 

uchwały na sesję bez wniosków. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie (protokół  

z głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” i 2 głosach wstrzymujących. 

Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XLVI.596.2023. 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Informacje i sprawozdania. 

Burmistrz Robert Lewandowski złożył informację w sprawie podjętych zarządzeń za okres od 

28.02.2023 r. do 27.04.2023 r. W tym czasie podjęto 28 zarządzeń. Najważniejsze to zarządzenie 

w sprawie prowadzenia kontroli opróżniania zbiorników bezodpływowych oraz osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Jesteśmy 

zobowiązani jako organ do kontroli tego typu instalacji do tego, żeby mieszkańcy w sposób 

właściwy je użytkowali, wywozili w tych miejscach, gdzie są osadniki, bo znaczna część gminy 

jest skanalizowana. Natomiast cała nie będzie skanalizowana ze względów ekonomicznych. 

Musimy tego pilnować, bo jeżeli tego nie będziemy robili, to grożą kary, też nam jako władzom 

samorządowym. Jesteśmy gminą pięknie położoną w Dolinie Baryczy gdzie jest wiele terenów 

chronionych, namawiam też do korzystania z dotacji, które są z budżetu gminy, na budowę 

oczyszczalni przydomowych. Można uzyskać dotacje w wysokości nie większej niż 50% 

wartości inwestycji i nie więcej niż 5000 zł. Zarządzenia kolejne dotyczą otwartych konkursów 

ofert w tym po pierwsze, konkursu, który był zorganizowany na zadanie publiczne w zakresie 



działania na rzecz osób niepełnosprawnych, dotyczył opieki wytchnieniowej, którą realizujemy 

kolejny rok z solidarnościowego funduszu wsparcia osób niepełnosprawnych. Ogłosiliśmy  

i rozstrzygamy też konkursy w ramach pożytku publicznego w zakresie takim jak kultura, sztuka 

oraz ochrona dziedzictwa Narodowego, upowszechnianie turystyki na terenie gminy Żmigród  

w zakresie integracji społecznej oraz wypoczynku dzieci i młodzieży. Organizacje składają 

aktywnie wnioski, przekazujemy środki i pomagamy w realizacji tego typu ciekawych, ważnych 

inicjatyw. Kwestia informacyjna dla Państwa, bo dotyczy zmian w budżecie. Dzisiaj uchwała 

była też w tym temacie głosowana. Na dzień dzisiejszy mamy dochody planowane w wysokości 

ponad 130 000 000 prawie 131 000 000 zł. Natomiast wydatki w kwocie prawie 133 000 000. 

Będziemy też dalej na pewno aktywnie pozyskiwać środki zewnętrzne, więc zakładam, że tutaj 

ruchy w kierunku większego budżetu będą jeszcze w tym roku procedowane na sesji, będą przez 

nas wnioskowane. Aktualnie jest dość specyficzny okres, gdzie jest już zatwierdzony plan, kiedyś 

RPO dla województwa dolnośląskiego, będą ogłaszane pierwsze nabory. My przygotowujemy się 

do tego od lat, ale teraz m.in. składamy tzw. fiszki z projektami już konkretnymi, konsultujemy 

je, odbywają się ważne spotkania. Przedwczoraj uczestniczyłem w konferencji we Wrocławiu 

dotyczącej funduszy z Unii Europejskiej dla Dolnego Śląska. Dzieje się też bardzo wiele w sferze 

kultury, sportu wielu inicjatyw i to co mogę wymienić to m.in. drugą edycję półmaratonu Doliny 

Baryczy. Jest to ważna inicjatywa promująca sport i promująca naszą gminę. Także dziękuję 

wszystkim, którzy aktywnie uczestniczą w tych wydarzeniach i tym, którzy je organizują oraz 

organizacjom pozarządowym i Zespołowi Placówek Kultury. Systematycznie realizowane są 

inwestycje gminne. Niedawno uroczyście otwieraliśmy zakończoną wcześniej inwestycje 

budowy drogi wraz z ścieżką rowerową i mostem między Żmigrodem, a Bychowem. Trwają 

konkretne, duże inwestycje drogowe, m.in. jest już zakończony pierwszy element 

pięcioczęściowego kontraktu drogowego, czyli drogi wzdłuż ulicy Wrocławskiej. Trwają prace 

na osiedlu przy ulicy m.in. Reymonta, Miłosza, czyli bocznej ulicy Sienkiewicza, na Osiedlu 

Słonecznym. Również trwają prace przygotowawcze jeżeli chodzi o mostek przy ścieżce 

rowerowej przy ulicy Poznańskiej. Budowane jest centrum opiekuńczo- mieszkalne. Jest w stanie 

surowym, teraz trwają roboty takie zamykające tą część dachową. Inwestycja przebiega zgodnie 

z planem, końcówka inwestycji jest związana z modernizacją oświetlenia ulicznego, świecą 

praktycznie już wszystkie lampy. Dzisiaj otworzyliśmy przetarg na rozbudowę oświetleń w wielu 

miejscach na terenie gminy. Rozmawiałem z kierownikiem, to jesteśmy w budżecie tej 

inwestycji, trochę będziemy musieli dołożyć do drogi do Osieka, ale dołożymy tak, żeby 

zrealizować tę inwestycję. Mamy dofinansowanie ze  środków z polskiego ładu z tzw. środków 

popegeerowskich. Trwa największa nasza inwestycja, czyli budowa basenu krytego z nowym 

skrzydłem szkoły podstawowej w Żmigrodzie. Inwestycja bardzo kosztowna i bardzo trudna 

logistycznie ze względu na rozpoczęcie jej jeszcze w okresie mniejszej inflacji, przed wojną na 

Ukrainie. Cały czas mocno negocjujemy z wykonawcą roszczenia waloryzacyjne. Mam nadzieję, 

że skończy się to polubownie i, że inwestycja będzie realizowana, tak, żeby była oddana  

1 września. Jest też zagrożenie, że wykonawca może wypowiedzieć kontrakt i będziemy musieli 

zrobić inwentaryzację i ogłosić przetarg na zakończenie. Wtedy będzie oddany później, ale 

robimy wszystko, żeby tak nie było, natomiast nie zależy to tylko od nas, musimy pilnować 

swoich interesów prawnych i finansowych, a chodzi tutaj o roszczenia idące w miliony złotych.  

Te inwestycje, które wymieniłem i wiele innych, mniejszych są w trakcie. Budżet mamy drugi 

rok rekordowy, blisko 50 000 000 na inwestycje, więc mam nadzieję, że zrealizujemy to 

wszystko, co jest zaplanowane. Na bieżąco będziemy pozyskiwać środki zewnętrzne. Jeżeli 

chodzi o kwestie inwestycyjne z tematów twardych, to w marcu podpisałem ostateczny akt 

notarialny na sprzedaż działki w Żmigrodzie, w terenach tzw poroszarniczych, prawie 8ha. 



terenów, które były objęte strefą ekonomiczną. Wstępny był podpisany 15 miesięcy temu, 

inwestor zdecydował się na zakup ostateczny, już projektuje. Powstaną tam albo hale logistyczne, 

lub produkcyjne, bo projekt zakłada elastyczność w tym zakresie. Może to być powierzchnia 30 

kilku tysięcy metrów kwadratowych pod dachem na tych 8 ha, więc kolejna ważna wiadomość 

pod kątem miejsc pracy i dochodów własnych gminy i zagospodarowania terenu, który na dzień 

dzisiejszy jest niezurbanizowany. Kilka informacji zapraszających na ważne wydarzenia, m.in. 

jutro w ramach 770lecia nadania praw miejskich dla miasta na rynku będziemy rozdawać 770 

sadzonek drzew ufundowanych przez Nadleśnictwo. Ten event jest organizowany z 

przedszkolem, ze żłobkiem, MZGK. Na długi weekend majowy również przewidujemy wiele 

atrakcji, jutro jest kabaret K2, bilety są jeszcze dostępne. Kolejne wydarzenie to rajd rowerowy 
organizowany przez Zespół Placówek Kultury. 2 maja nieodpłatnie taki pastisz operowy 

"Niestraszny Dwór", bilety będą najprawdopodobniej jeszcze możliwe do uzyskania. 3go maja  

będzie oficjalne otwarcie strzelnicy, którą realizowało Stowarzyszenie, przekazaliśmy działkę z 

bonifikatą i mamy pozwolenie na użytkowanie i kolejny ciekawy element życia sportowego. 

Chciałbym też zaprosić organizację, partie polityczne wszystkich, którzy chcieliby złożyć 

wiązanki kwiatów z okazji Święta Konstytucji. Planujemy taką możliwość 3 maja o godzinie 11. 

pod pomnikiem przy ulicy Poznańskiej. 

Zapraszam do uczestnictwa w obchodach tych głównych 770lecia nadania praw miejskich, które 

będą w przedziale czasowym od 13 do 15 maja.  

13 maja tzw. piknik smoczy w Zespole Pałacowo Parkowym. O godz. 21.30 odbędzie się 

profesjonalny, kilkunastominutowy pokaz laserowy. 

14 maja o godz. 13 w Kościele Świętej Trójcy w Żmigrodzie, odbędzie się msza święta w 

intencji mieszkańców. 

15go maja Uroczysta Sesja Rady Miejskiej w Żmigrodzie. 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował Burmistrzowi Gminy Żmigród za złożone 

sprawozdanie oraz dodatkowe informacje, które zostały przekazane. 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Interpelacje i zapytania Radnych (na piśmie). 

Interpelacji i zapytań nie było.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Wolnych wniosków i zapytań. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przekazał głos Pani Marii Rybce, sołtys Bychowa. 

Pani Maria Rybka chciała serdecznie podziękować Państwu obsługującemu bibliotekę i  

kierownictwu za zorganizowanie wieczorka autorskiego jej córki Agnieszki. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poprosił o przekazanie gratulacji dla Pani Agnieszki oraz 

wyraził radość z tego, że wśród mieszkańców naszej gminy są osoby, które mają takie zdolności i 

promują literaturę.  

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Przyjęcie protokołu z sesji nr XLIV. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XLIV (protokół z 

głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  

Protokół został przyjęty 13 głosami „za”. 

 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Przyjęcie protokołu z sesji nr XLV. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokół nr XLIII (protokół z 

głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu).  

Protokół został przyjęty 13 głosami „za”. 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał radnym, którzy są zobowiązani do złożenia  

oświadczeń majątkowych, żeby to uczynili, ponieważ jest to ich obowiązek. Wspomniał również, 

że wkrótce odbędzie się pełna rocznica 770lecia nadania praw dla naszego miasta oraz, że 15 

maja o godz. 13 odbędzie się uroczysta sesja Rady Miejskiej wraz z przyjęciem uchwały, na 

którą serdecznie zaprosił wszystkich obecnych.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował wszystkim osobom, które były 

zaangażowane i uczestniczyły w sprzątaniu miasta. 

 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku obrad. 

Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zamknął sesję wypowiadając słowa: 

 

 

ZAMYKAM XLVI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE 

 

 

 

Zakończono posiedzenie o godz. 14:36. 

Protokołowała: Paulina Święcicka 

 

 


